
P R O T O K Ó Ł   NR  XXXIV/2010 
z posiedzenia Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

z dnia 29 kwietnia 2010 roku 
 

 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 12
00

 i trwało do godz. 14
45

, z przerwą w godz. 13
10 

– 13
20

. 

 

Siedzibą posiedzenia była sala narad Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Obecnych 14 radnych wg załączonej listy obecności. Nieobecny radny: Krzysztof Podkul – 

nieobecność usprawiedliwiona.  

 
 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Jan Omachel - Pełniący Funkcję Wójta Gminy Krościenko Wyżne, 

- Alicja Fejkiel-Guzik - Sekretarz Gminy Krościenko Wyżne, 

- Grzegorz Prugar - Skarbnik Gminy Krościenko Wyżne, 

- Jan Kumor  -  Radca Prawny Gminy Krościenko Wyżne, 

- Lucyna Liput - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

W Krościenku Wyżnym, 

(lista obecności w załączeniu). 

 

Proponowany porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków  

i uchwał oraz wydanych zarządzeniach. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Krościenko Wyżne za 2009 rok i udzielenia/nieudzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Krościenko Wyżne za 2009 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Krościenko Wyżne na stałe obwody 

głosowania. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2010 rok oraz podziału nadwyżki budżetowej z 2009 roku.  

9. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

10. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad. 1 Otwarcie obrad. 

Rozpoczynając XXXIV Sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne, Przewodniczący Rady 

Gminy – Paweł Lorens otworzył obrady, powitał wszystkich Radnych oraz obecnych na 

posiedzeniu. 
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Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy – 

Paweł Lorens na podstawie listy obecności stwierdził, że w dzisiejszych obradach bierze 

udział 14 Radnych, a więc Rada może podejmować prawomocne uchwały.  
 

Ad. 3 Przyjęcie porządku obrad. 

 W kolejnym punkcie radni przystąpili do przyjęcia porządku obrad.  

 Z wnioskiem o zmianę proponowanego porządku obrad wystąpił Pełniący Funkcję 

Wójta Gminy Jan Omachel. Wnioskował on, aby: 
 

1) w miejsce dotychczasowego punktu 9 w brzmieniu: 

„9. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania.”, wprowadzić punkt 9 w brzmieniu: 

„9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Krościenko Wyżne na 

2010 rok.”, 

 

2) w miejsce dotychczasowego punktu 10 w brzmieniu:  

„10. Zamknięcie sesji.”, wprowadzić punkt w brzmieniu: 

„10 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne na 2010 rok.”, 

 

3) dotychczasowy punkt 9 realizować w punkcie 11 w brzmieniu: 

„11. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania.”, 

 

4) dotychczasowy punkt 10 realizować w punkcie 12 w brzmieniu: 

„ 12. Zamknięcie sesji.”.  

 

W związku z brakiem innych wniosków co do proponowanego porządku obrad, 

Przewodniczący Rady Gminy – Paweł Lorens zarządził głosowanie nad wnioskami 

zgłoszonymi przez Pełniącego Funkcję Wójta Gminy tj.: 

1) wnioskiem o wprowadzenie punktu w brzmieniu: „Podjęcie uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Krościenko Wyżne na 2010 rok.” 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

 - „wstrzymało się” od głosu – 0 radnych. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. wniosek został przyjęty do 

porządku obrad. 

 

 2) wnioskiem o wprowadzenie punktu w brzmieniu: Podjęcie uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Krościenko Wyżne na 2010 rok.” 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu – 0 radnych. 
 



PROTOKÓŁ NR XXXIV/2010 

z posiedzenia Rady Gminy Krościenko Wyżne w dniu 29 kwietnia 2010 roku 
 

 

 3 

 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. wniosek również został przyjęty do 

porządku obrad. 

 Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Paweł Lorens zarządził głosowanie nad 

porządkiem obrad wraz z przyjętymi przez radnych zmianami. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy – Paweł Lorens stwierdził, że proponowany 

rozszerzony porządek obrad został przyjęty.  
 

 Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków  

i uchwał oraz wydanych zarządzeniach. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Krościenko Wyżne za 2009 rok i udzielenia/nieudzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Krościenko Wyżne za 2009 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Krościenko Wyżne na stałe obwody 

głosowania. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2010 rok oraz podziału nadwyżki budżetowej z 2009 roku.  

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Krościenko 

Wyżne na 2010 rok. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne na 2010 rok. 

11. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad. 4 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

 Następnie Rada Gminy Krościenko Wyżne przystąpiła do przyjęcia protokołu 

z poprzedniej sesji.  

 Do protokołu z poprzedniej sesji radni nie zgłosili wniosków i uwag, w związku 

z czym Przewodniczący Rady Gminy – Paweł Lorens zarządził głosowanie. W głosowaniu 

jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-„za” przyjęciem protokołu głosowało 6 radnych, 

-„przeciw” – 0 radnych, 

-„wstrzymało się” od głosu 8 radnych. 

 Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, że PROTOKÓŁ z XXXIII Sesji Rady 

Gminy Krościenko Wyżne z dnia 31 marca 2010 r. został przyjęty (protokół 

w załączeniu).  
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Ad. 5 Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał 

oraz wydanych zarządzeniach. 

 Przewodniczący Rady Gminy – Paweł Lorens oddał głos Pełniącemu Funkcję Wójta 

Gminy – Janu Omachlowi, który kolejno przedstawił: 

1) Informację na temat wydanych w okresie od dnia 31 marca do dnia 23 kwietnia 

2010 r. zarządzeń – informacja w załączeniu. 

2) Informację na temat realizacji bieżących spraw mówiąc, że: 

 Wyceniono działkę nr 3579/1 położoną w miejscowości Pustyny na kwotę 

37 006 zł netto oraz działkę nr 2373/2 położoną w miejscowości Krościenko 

Wyżne na kwotę 17 156 zł netto. W najbliższym czasie zostanie przeprowadzony 

przetarg na sprzedaż ww. działek. 

 Spisano umowę przedwstępną na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym 

działki nr 3559/13 położonej w miejscowości Pustyny. Umowa zostanie podpisana 

zgodnie z uchwałą Rady Gminy na okres 5 lat.  

 Zlecono wykonanie Programu Prac Konserwatorskich Pomnika Grunwaldu, 

ponieważ Pan Barzyk podtrzymuje wcześniejsze ustalenia. Prosił on tylko, aby 

odroczyć termin podpisania aktu notarialnego. Zgodnie z otrzymaną dokumentacją 

wycena całkowitej renowacji i wykonania opracowania aranżacji wokół pomnika 

zamknęłaby się kwotą brutto 52 790 zł. Jest to znacząca kwota, która w takiej 

wysokości nie jest zabezpieczona w budżecie gminy (szczegółowy kosztorys 

został przekazany radnym do wglądu). Istnieje możliwość składania wniosków 

o dofinansowanie za pośrednictwem Lokalnej Grupy Działania w ramach „Małych 

projektów” – dotyczy naboru wniosków dopiero w III kwartale.  

 Odbyło się spotkanie z projektantem „Centrum handlowo-usługowo-

administracyjnego w Krościenku Wyżnym” – p. Filarem w obecności Prezesa OSP 

Krościenko Wyżne – p. Zbigniewa Liputa. Rozmowa dotyczyła ewentualnej 

możliwości rozdzielenia projektu, gdyż jednorazowy wysiłek finansowy dla gminy 

w granicach ponad 4 000 000,00 zł jest na razie niemożliwy. Z uzyskanej 

informacji wynika, że projekt w obecnej wersji nie nadaje się do realizacji. Musi 

on zostać podzielony na dwa oddzielne projekty, po czym można wystąpić 

o przedłużenie pozwolenia budowę i rozpocząć prace. Zostało uzgodnione 

z p. Filarem, że w najbliższym tygodniu prześle on ofertę cenową i terminy 

w jakich mógłby wykonać przeróbkę projektu na dwa oddzielne. Zgodnie 

z zasadą, jaką stosuje się w budownictwie oraz przy projektowaniu koszty 

przedstawiałby się następująco: powierzchnia użytkowa x 2 000,00 zł = średni 

kosztorys za ile można sprzedać (do przetargu), cena wykonania projektu = 3% 

wartości kosztorysu inwestorskiego.  

 Kolejne spotkanie z inicjatywy Przewodniczącego Rady Gminy odbyło się 

z Prezesem firmy Aero – Kros  p. Wilkiem.  

Tematami wiodącymi tego spotkania były:  

1) Omówienie perspektywy rozwoju lotniska. Firma Aero-Kros jest jak 

najbardziej zainteresowana kontynuowaniem prac na lotnisku. Szybkość 

wykonania tych prac oraz termin ich zakończenia zależy od zakwalifikowania 

wniosku Aero-Kros o dofinansowanie (wniosek został złożony 

o dofinansowanie w granicach 33 mln zł).  

2) Ewentualne zwolnienia z podatku terenu lotniska. Ustosunkowano się do 

tematu pozytywnie i wstępnie deklarowano, że jeżeli ze strony Aero-Krosu 

będzie możliwość promowania gminy, zatrudniania pracowników z terenu 
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gminy, Rada Gminy będzie przychylna obniżyć wysokość podatku do 

rozsądnej granicy. 

3) Zaległości podatkowe. Podtrzymano wcześniejsze decyzje odnośnie wymiaru 

podatku i od dnia 1 maja do dnia 31 grudnia 2008 r. wyliczono wysokość 

podatku do zapłaty w kwocie 69 986 zł + odsetki (podatek zakwalifikowany 

jako grunty pozostałe = 10 groszy za 1m
2
); za 2009 rok wysokość zaległego 

podatku wynosiła 115 477 zł + odsetki = 11 groszy za 1m
2
; naliczono również 

podatek za 2010 rok. Łącznie zostały wystawione nakazy płatnicze na kwotę 

ok. 300 000,00 zł wraz z odsetkami.  

 Pełniący Funkcję Wójta Gminy przedstawił stanowisko w sprawie, tj. 

aby nie zastosować żadnych umorzeń od powyższych kwot. Jeżeli firma Aero-

Kros uznaje, że gmina nie ma racji - może odwoływać się do Sądowego 

Kolegium Odwoławczego, następnie do Sądu Administracyjnego. Ogólna 

opinia jest taka że z racji, że lotnisko jest własnością spółki a nie jest 

lotniskiem publicznym podatek powinien być płacony. Aero-Kros korzysta 

z możliwości odwołania się od decyzji, dlatego też sprawa zostanie 

wyjaśniona, kiedy otrzymamy miarodajną opinię SKO lub sądu. 

4) Na lotnisku toczą się prace przy budowie pasa ziemnego. Z naszej strony 

zostało zauważone, że na stadionie w Pustynach bramki, wagon będą 

stanowiły przeszkodę gdyby ten pas startowy został uruchomiony. Na razie 

podtrzymywane są ustne zobowiązania co do tego, aby boisko tam istniało 

(niewiadomo do jakiego terminu). 

 

 Przewodniczący Rady Gminy – Paweł Lorens stwierdził, że zagospodarowanie terenu 

lotniska przez firmę Aero-Kros jest dużą szansą dla naszej miejscowości oraz że Rada Gminy 

kolejnej kadencji powinna zastanowić się nad zmniejszeniem obciążenia podatkiem 

w stosunku do Aero-Krosu – sprawa do dyskusji.  

 

 Pełniący Funkcje Wójta Gminy – Jan Omachel poruszył jeszcze temat przejęcia przez 

Aero-Kros 6,16 ha gruntów. Stwierdził że Prezes p. Wilk potwierdził tylko, że prace podziału 

działki wykonuje geodeta p. Sowa. Po przeprowadzonej rozmowie z Kierownikiem Referatu 

– p. Nowakiem wynika, że dokumenty niezbędne do podziału działki na lotnisku nie zostały 

złożone. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy dodał, że p. Wilk mówił, że będzie się odwoływał 

w kwestii zapłacenia zaległych podatków do skutku. 

 

Radny Antoni Dębiec zapytał, dla jakich samolotów jest przewidziane lotnisko (czy 

była rozmowa na te temat).  

Pełniący Funkcję Wójta Gminy – J. Omachel odpowiedział, że nie było szczegółowej 

rozmowy na ten temat i stwierdził że pas startowy, który będzie utwardzony, o dł. ponad 1 km 

pozwala lądować dużym samolotem. Dodatkowo planowany jest pas ziemny, na którym będą 

mogły lądować lekkie samoloty. 

Stwierdził następnie, że według niego projekt lotniska jest dobrym projektem - gdyby 

zostały uruchomione zakłady produkcyjne i naprawcze, zatrudnionoby ok. 60 osób, powstałby 

CPN i stacja tankowania samolotów. 

Radny A. Dębiec zaznaczył że nie bez powodu zadał to pytanie, ponieważ oprócz 

ewentualnych korzyści dla gminy, lotnisko stanowi również utrudnienia dla mieszkańców 

szczególnie ze strefy rejonu bliskiego. 
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Następnie zapytał, czy kwota 50 000,00 zł przeznaczona na Pomnik Grunwaldu jest  

kwotą dotyczącą również przeniesienia pomnika.  

Pełniący Funkcję Wójta Gminy odpowiedział, że tak - kosztorys dotyczy renowacji 

pomnika wraz z translokacją.   

Wracając jeszcze do tematu lotniska i utrudnień stwierdził, że było ono ujmowane 

również na mapach i uzgodnieniach, jakie do tej pory wykonano - również w Planie 

Zagospodarowania Przestrzennego i nie mamy wielkiego wpływu na to, co będzie na nim 

lądowało. Pasy podejścia i kąty wzniosu zostały utrzymane.  

Radny A. Dębiec zaznaczył, że w tym czasie nie było osiedli. 

Przewodniczący Rady dodał, że pas startowy betonowy jest pasem odtwarzanym na 

bazie istniejącego już pasa. 

 

Radny A. Dębiec zapytał, czy Miejsce Piastowe zbyło swoją część lotnika.  

Pełniący Funkcje Wójta Gminy – Jan Omachel poinformował, że część ta została 

oddana w najem. 
 

 

 

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Krościenko Wyżne za 2009 rok i udzielenia/nieudzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Krościenko Wyżne za 2009 rok. 

 Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy – Paweł Lorens oddał głos Skarbnikowi 

Gminy – Grzegorzowi Prugarowi, który przedstawił roczne sprawozdanie z wykonania 

budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2009 rok (zarządzenie Nr II/417/10 Wójta Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 18 marca 2010 r. - w załączeniu).  

Podsumowując Skarbnik Gminy – G. Prugar stwierdził, że budżet Gminy za 2009 rok był 

budżetem względnie zrównoważonym, ponieważ różnica pomiędzy zrealizowanymi 

dochodami a zrealizowanymi wydatkami wynosiła zaledwie 0,34%. 

 

W dalszej kolejności Skarbnik Gminy odczytał uchwałę Nr VII/36/2010 z dnia 

14 kwietnia 2010 r. składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie 

w sprawie sprawozdania Wójta Gminy Krościenko Wyżne z wykonania budżetu gminy za 

2009 rok – zaopiniowanie pozytywne (uchwała w załączeniu).  

Skarbnik Gminy ustosunkował się również do trzech uwag do sprawozdania 

z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2009 rok, wyszczególnionych przez 

Regionalna Izbę Obrachunkową w powyższej uchwale.  

 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy – Paweł Lorens, który zapoznał 

obecnych z pismem Komisji Rewizyjnej skierowanym do Rady Gminy Krościenko Wyżne 

w sprawie przekazania: 

1) wniosku Komisji Rewizyjnej wraz z załączona opinią, 

2) protokołu Nr XIII/2010 Komisji Rewizyjnej z dnia 26 marca 2010 r., 

3) protokołu Nr XIV/2010 Komisji Rewizyjnej z dnia 29 marca 2010 r.  

Ponownie głos zabrał prowadzący posiedzenie Paweł Lorens – który odczytał uchwałę 

Nr VII/29/2010 z dnia 14 kwietnia 2010 r. składu orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Krościenko Wyżne o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko 

Wyżne z wykonania budżetu gminy za 2009 rok – zaopiniowanie pozytywne 

(uchwała w załączeniu).  
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Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu Przewodniczącym stałych Komisji 

działających przy Radzie Gminy Krościenko Wyżne, którzy przedstawili opinie Komisji 

dotyczące sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2009 rok.  

Głos zabrali kolejno: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Mieczysław Hebda odczytał opinię 

i stwierdził, że opinia Komisji jest pozytywna – oddano 2 głosy „za” (jednogłośnie).  

Następnie odczytano wniosek Komisji Rewizyjnej złożony na piśmie do Regionalnej 

Izby Obrachunkowej i Rady Gminy Krościenko Wyżne dot. pozytywnego 

zaopiniowania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2009 rok i wystąpienia 

z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne za 

2009 rok. 

2) Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska – Grzegorz Kondracki stwierdził, że opinia Komisji jest pozytywna – 

oddano 3 głosy „za” (jednogłośnie), 

3) Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich – Kazimierz 

Zygarowicz stwierdził, że opinia Komisji jest pozytywna – oddano 3 głosy „za” 

(jednogłośnie), 

4) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Zdzisław Omachel stwierdził, że 

opinia Komisji jest pozytywna – oddano 3 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej przez Przewodniczącego Rady Gminy dyskusji dot. rozpatrzenia 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2009 rok i udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Krościenko Wyżne Radni nie zgłosili wniosków i uwag. Dyskusja w przedmiotowej 

sprawie została przeprowadzona na posiedzeniach poszczególnych Komisji stałych, wraz 

z wyjaśnieniem wszelkich pytań zadanych przez Radnych Gminy Krościenko Wyżne.  

W związku z powyższym przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-„za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się od głosu 1 radny. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że UCHWAŁA NR XXXIV/231/10 

w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2009 rok 

i udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne za 2009 rok została 

podjęta (uchwała w załączeniu).  

 

 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Krościenko Wyżne na stałe obwody 

głosowania. 

 Przewodniczący Rady Gminy - Paweł Lorens oddał głos Sekretarzowi Gminy – Alicji 

Fejkiel-Guzik, która przedstawiła projekt przedmiotowej uchwały. Uaktualnienie podziału 

gminy na stałe obwody głosowania wprowadzono na skutek zmiany liczby mieszkańców, 

w związku ze zbliżającymi się wyborami uzupełniającymi do Senatu RP oraz wyborami 

Prezydenta RP. Natomiast siedziby obwodowych komisji wyborczych zostaną wprowadzone 

zarządzeniem Wójta. Ulegnie zmianie siedziba Obwodowej Komisji Wyborczej nr 1, która 

znajdować się będzie w Samorządowym Przedszkolu w Krościenku Wyżnym (dotychczas 

Dom Parafialny).  

Sekretarz Gminy w imieniu Wójta zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały 

w związku z aktualizacją liczby mieszkańców. Wniosła, aby: 
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- w obwodzie nr 1 ul. Południowa wpisać od nr 386, 

- w obwodzie nr 2 ul. Południowa wpisać do nr 385. 

 

 Następnie Przewodniczący Rady poprosił o opinię Przewodniczącego Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich – Kazimierza Zygarowicza, który stwierdził, że 

opinia Komisji jest pozytywna – oddano 3 głosy „za” (jednogłośnie). 

W otwartej przez Przewodniczącego Rady dyskusji radni nie zabrali głosu, w związku  

z czym Przewodniczący Rady Gminy – Paweł Lorens zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-„za” głosowało 14 radnych, 

-„przeciw” – 0 radnych, 

-„wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że UCHWAŁA NR XXXIV/233/10 

w sprawie podziału Gminy Krościenko Wyżne na stałe obwody głosowania została 

podjęta (uchwała w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10-minutowa przerwę w godz. 13
10 

– 13
20

. 

 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko 

Wyżne na 2010 rok oraz podziału nadwyżki budżetowej z 2009 roku.  

 Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy Paweł Lorens oddał głos 

Skarbnikowi Gminy – Grzegorzowi Prugarowi, który przedstawił projekt przedmiotowej 

uchwały według zwiększeń oraz zmniejszeń w planach dochodów i wydatków 

w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o opinię Przewodniczącego Komisji 

Budżetu i Finansów – Zdzisława Omachla który stwierdził, że opinia Komisji jest pozytywna 

– oddano 3 głosy „za” (jednogłośnie). 

Głos w dyskusji zabrał radny Paweł Lorens. Jego pytania dotyczyły: 

1) Realizacji zadania: Budowa sieci wodociągowej oraz kanalizacji sanitarnej w rejonie 

ul. Grunwaldzkiej w miejscowości Krościenko Wyżne. Radny zauważył, że 

w związku z terminem rozliczenia zadania, które musi nastąpić do końca 2010 r., 

terminy zakończenia w wieloletnim programie inwestycyjnym zostały skrócone do 

roku 2010. 

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że powyższe zadanie zostało wprowadzone do budżetu 

w ubiegłym roku, w związku ze złożeniem projektu do Urzędu Marszałkowskiego w ramach 

PROW. Zadanie to od tego momentu (z minimalną kwotą) figuruje w wieloletnim programie 

inwestycyjnym i  będzie w nim wpisane również na kolejne lata. Można je usunąć 

z wieloletniego programu inwestycyjnego dopiero po zakończeniu inwestycji w zmianach 

budżetowych. W związku z tym pozostają środki na jego realizację na lata następne, jednak 

zgodnie z umową przedmiotowa inwestycja musi być wykonana oraz rozliczona w tym roku. 

2) Działu 600 „Transport i łączność”, § 60016 „Drogi publiczne gminne” – Wydatki 

bieżące, z tego wydatki jednostek budżetowych związane z realizacją ich statutowych 

zadań zabezpieczone w budżecie w kwocie 56 089 zł. Radny Paweł Lorens zapytał 

czy zostały rozdysponowane powyższe środki finansowe. 

 Skarbnik Gminy – Grzegorz Prugar odpowiedział, że większość tych środków została 

wykorzystana przede wszystkim na zimowe odśnieżanie dróg. Zaznaczył, że koszty 

zimowego odśnieżania dróg gminnych i wewnętrznych były dość wysokie. Dotacja 

otrzymana z powiatu na zimowe utrzymanie dróg powiatowych na ten rok kalendarzowy 
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zgodnie z kwotami porozumienia nie wystarczyła w tym sezonie na zapłacenie. Pan Wójt 

wystosował pismo do Zarządu Powiatu z informacją i wyjaśnieniem o braku środków, 

których jednak nie otrzymaliśmy. Dlatego też z własnych środków musieliśmy uzupełnić 

kwotę w granicach 11 000,00 zł (brutto) do dróg powiatowych. Skarbnik Gminy stwierdził, że 

niewielkie kwoty pozostały w poszczególnych paragrafach w drogach. Kwota 56 000,00 zł 

została przeznaczona również na bieżące naprawy niektórych dróg gminnych i powiatowych, 

aby ułatwić mieszkańcom poruszanie się po gminie. 

Proponowane kolejne zwiększenie wydatków bieżących w budżecie w wysokości 

19 805,48 zł stanowią wzmocnienie i zabezpieczenie środków na utrzymanie bieżące dróg 

oraz remonty.  

 

 Radny P. Lorens zapytał, czy środki te będą przeznaczone na naprawę dróg gminnych 

i czy zostały te drogi określone.  

Pełniący Funkcję Wójta dodał, że dokonano przeglądu dróg na terenie Gminy 

Krościenko Wyżne, o czym w dalszej części posiedzenia szczegółowo poinformuje radnych.  

 

Radny Paweł Lorens zapytał następnie, ile pozostanie rezerwy w związku z ul. Polną.  

Skarbnik Gminy odpowiedział, że w pierwotnej wersji budżetu na remont ul. Polnej 

przeznaczono 50 000,00 zł, co było potraktowane jako inwestycja, zakup inwestycyjny. 

Otrzymaliśmy dofinansowanie w kwocie 17 000,00 zł i gmina musi przeznaczyć ze środków 

własnych 17 000,00 zł. Przyjęto, że 35 000,00 zł przeznacza się na remont ul. Polnej, 

pozostałe 5 000,00 zł stanowi rezerwę na remont dróg wewnętrznych. 

 

 Radny P. Lorens zapytał, czy to 5 000,00 zł zostanie również przeznaczone w związku 

z przeglądami. 

Pełniący Funkcję Wójta zaznaczył, że wszystkie wolne środki finansowe zostaną 

przeznaczone na remont dróg, zgodnie z ustaleniami Komisji, która dokonała przeglądu.  

W razie braku środków będziemy je bilansować. Dotychczas na remont dróg gminnych 

zakupiono 2t masy na zimno i 6t masy na gorąco + usługa dowozu itp. Na drogach 

wewnętrznych dopiero będą wykonywane prace, mając do dyspozycji 40 000, 00 zł. Około 

52 000,00 zł łącznie wynosiło odśnieżanie dróg gminnych i powiatowych.  

 

Radny P. Lorens zapytał następnie, czy kwota 5 000,00 zł przeznaczona na zakup, 

nabycie działek dotyczy koszów notarialnych poniesionych na zakup działki przy Urzędzie 

Gminy. 

Skarbnik Gminy poinformował, że 4 500,00 zł to kwota, jaką zobowiązaliśmy się 

zapłacić p. Barzykowi za działkę, pozostałe 500 zł stanowią koszty notarialne.  

 

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad 

projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-„za” głosowało 14 radnych, 

-„przeciw” – 0 radnych, 

-„wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że UCHWAŁA NR XXXIV/233/10 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2010 rok została 

podjęta (uchwała w załączeniu). 
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Ad. 9 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie 

Krościenko Wyżne na 2010 rok. 

 Przewodniczący Rady Gminy Paweł Lorens oddał głos Sekretarzowi Gminy – Alicji 

Fejkiel-Guzik, która przedstawiła projekt przedmiotowej uchwały dotyczący zmian 

w preliminarzu do Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Krościenko Wyżne na 2010 rok. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o opinię: 

1) Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich, 

Kazimierza Zygarowicza który stwierdził, że opinia Komisji jest pozytywna – oddano 3 głosy 

„za” (jednogłośnie), 

2) Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów – Zdzisława Omachla, który 

stwierdził, że opinia Komisji jest pozytywna – oddano 3 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej przez Przewodniczącego Rady Gminy dyskusji radni nie zabrali głosu, 

w związku  z czym Przewodniczący Rady Gminy – Paweł Lorens zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-„za” głosowało 14 radnych, 

-„przeciw” – 0 radnych, 

-„wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że UCHWAŁA NR XXXIV/234/10 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Krościenko Wyżne na 2010 rok 

została podjęta (uchwała w załączeniu).  

 

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne na 2010 rok. 

 Przewodniczący Rady Gminy Paweł Lorens oddał głos Skarbnikowi Gminy – 

Grzegorzowi Prugarowi, która przedstawił projekt przedmiotowej uchwały, dotyczący zmian 

w preliminarzu Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Krościenko 

Wyżne na 2010 rok. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o opinię: 

1) Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich, 

Kazimierza Zygarowicza który stwierdził, że opinia Komisji jest pozytywna – oddano 3 głosy 

„za” (jednogłośnie), 

2) Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów – Zdzisława Omachla, który 

stwierdził, że opinia Komisji jest pozytywna – oddano 3 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej przez Przewodniczącego Rady Gminy dyskusji radni nie zabrali głosu, 

w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy – Paweł Lorens zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-„za” głosowało 14 radnych, 

-„przeciw” – 0 radnych, 

-„wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że UCHWAŁA NR XXXIV/235/10 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne na 2010 rok została podjęta (uchwała 

w załączeniu). 
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Ad. 11 Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

 Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy – Paweł Lorens zapoznał obecnych 

z wnioskiem Rady Rodziców działającej przy Samorządowym Przedszkolu w Krościenku 

Wyżnym z dnia 26.04.2010 r. o zarezerwowanie w budżecie Gminy na 2010 rok dotacji 

finansowej pozwalającej na wykonanie monitoringu zewnętrznego w budynku Przedszkola – 

pismo w załączeniu. 

 Przewodniczący Rady zaznaczył, że w imieniu Rady Rodziców jako jej 

Przewodniczący występuje z wnioskiem, który został wystosowany na skutek sygnałów które 

wpłynęły ze strony grona pedagogicznego przedszkola o zaginięciu na tym terenie  

elementów zewnętrznych.  Na skutek tego zdarzenia w poniedziałek Pan Dzielnicowy został 

wezwany na teren przedszkola i obiecał zwracać uwagę na ten budynek. Przewodniczący 

Rady Gminy stwierdził, że mimo tych zapewnień uważa od dłuższego czasu, że monitoring 

obiektu przedszkola jest potrzebny i że Rada Gminy powinna w jakiś sposób wesprzeć to 

zadanie. Wniosek Rady Rodziców przedstawiony był również członkom Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich na  posiedzeniu Komisji. Przewodniczący Rady dodał, że 

rozmawiał również na ten temat z  p.  Omachlem, który zadeklarował pomoc merytoryczną, 

ewentualnie finansową. Przewodniczący Rady stwierdził, że pomimo, że Przedszkole 

Samorządowe jest samodzielną jednostką organizacyjną, dofinansowanie stanowiłoby dużą 

pomoc, zwłaszcza że na rok szkolny 2010-2011 jest zapisanych 88 dzieci - powinniśmy 

zabezpieczyć bezpieczeństwo tych dzieci.  

 

Radny Grzegorz Kondracki zapytał, jaki może być koszt takiego monitoringu. 

Skarbnik Gminy – Grzegorz Prugar zaznaczył fakt, że przedszkole jest samodzielną 

jednostką organizacyjną gminy posiadającą określony budżet, która sama decyduje o swoich 

wydatkach. Skoro prognoza uczęszczania dzieci na następny rok szkolny spowoduje przyrost 

dochodów, te dochody będą przekazane na rzecz przedszkola. Przypuszczał, że szacowany 

koszt monitoringu zamknąłby się w granicach 5 000,00 zł (umiejscowienie 3 kamer, na bazie 

posiadanych już komputerów). 

Stwierdził jednak, że nie widzi potrzeby aby przekazywać środki z budżetu gminy na tę 

działalność.  

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że do końca nie wiadomo jakie będą koszty 

monitoringu, ponieważ wszystko trzeba będzie stworzyć „od zera” (brak instalacji). Dlatego 

najpierw gmina powinna udzielić pomocy przedszkolu przy dotowaniu oraz w przygotowaniu 

dokumentacji. 

 

Skarbnik Gminy stwierdził, że w pierwszej kolejności przedszkole powinno zebrać 

oferty firm zajmujących się instalacją monitoringu. 

 

 Pełniący Funkcję Wójta Gminy – Jan Omachel powiedział, że ze swojej strony 

deklaruje pomoc dla przedszkola, ponieważ posiada adresy firm, które instalują monitoring 

i inne alarmy oraz deklaruje wsparcie finansowe w razie gdyby przedszkole nie posiadało 

wystarczających własnych środków. Stwierdził, że monitoring budynku przedszkola jest 

potrzebny oraz poparł zdanie Skarbnika mówiąc abyśmy mieli na uwadze, że tegoroczny 

budżet gminy jest trudny, nie mniej jednak będziemy chcieli szukać środków na 

dofinansowanie tego zadania.  

 

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę na możliwość pozyskania środków finansowych 

w ramach Czarnorzecko-Strzyżowskiej Lokalnej Grupy Działania – „Małe projekty”. 
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Dodał, że Przedszkole funkcjonuje pierwszy rok i należy wdrożyć kadrę w pozyskiwanie 

środków finansowych.  

 

Radny Antoni Dębiec zwrócił się do Przewodniczącego Rady Gminy z pytaniem, czy 

Rada Rodziców zwracała się z prośbą dot. budowy monitoringu do Pani Dyrektor 

Przedszkola.  

Przewodniczący Rady odpowiedział, że sprawa dot. instalacji monitoringu była 

wielokrotnie poruszana. Ostatnio na spotkaniu z rodzicami, które miało miejsce w marcu br.  

Pani Dyrektor jest również za budową monitoringu i powinniśmy pomóc w jego 

uruchomieniu.  

Radny A. Dębiec zauważył, że prośba ta powinna być najpierw kierowana do Pani 

Dyrektor, która jako Dyrektor samodzielnej jednostki może zwracać się do Rady Gminy. Być 

może posiada ona jakieś środki w swoim budżecie. 

Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z jego wiedzą p. Dyrektor planuje 

dokonać rozeznania firm i oceny kosztów.  

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów wyraził 

opinię, że ze strony Rady Gminy nie będzie problemu ze wsparciem przedszkola, tym 

bardziej że problem monitoringu był już przedstawiany Komisji Budżetu i Finansów 

(grudzień 2009 roku), która rozdysponowała rezerwę celową na rozbudowę monitoringu na 

terenie gminy z możliwością wykorzystania środków do końca roku kalendarzowego. 

Stwierdził, że wtedy coś zablokowało działania i wyraził przypuszczenie, że w tym roku 

Komisja również nie powinna stwarzać problemów.  

 

Skarbnik Gminy na prośbę Przewodniczącego Rady wyjaśnił przeznaczenie środków 

z rezerwy celowej, mówiąc że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała 

rozbudowę monitoringu w grudniu 2009 roku, jednak po podjętych działaniach 

nadzorowanych przez p. Śliwińskiego, żadna z firm nie odpowiedziała w terminie, w związku 

z czym środki te przeszły w nadwyżkę budżetową. Od 1 stycznia 2010 r. nie ma rezerwy 

celowej (jest tylko rezerwa ogólna), stąd nie ma wolnych środków finansowych, które można 

byłoby już uruchomić.  

 

Następnie Radny Antoni Dębiec zapytał, kiedy zostaną wyremontowane dziury 

w drogach będące w zarządzie powiatu (szczególnie ul. Północna i Południowa).  

Pełniący Funkcję Wójta Gminy – Jan Omachel odpowiedział, że zgłaszał potrzebę 

naprawy tych dwóch dziur Dyrektorowi Pelczarowi, który obiecał podjąć działania. 

Natomiast zgodnie z ogólną informacją, wszystkie drogi na terenie powiatu do końca m-ca 

maja będą wyremontowane. Jednak z kolejności planowanych prac wynika, że jesteśmy 

ostatnią gminą, ponieważ ekipa, która jest z gminy Wojaszówka będzie wykonywać prace 

począwszy od tej gminy poprzez gminę Korczyna i Krościenko Wyżne. Naprawa dziur 

dotyczyć będzie również ul. Marynkowskiej.  

 

Pełniący Funkcję Wójta przed przystąpieniem do odczytania informacji na temat 

przeglądu dróg na terenie Gminy Krościenko Wyżne oddał głos p. Lucynie Liput - 

Kierownikowi Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej (nieobecnej na ostatniej sesji Rady 

Gminy) celem aby wyjaśniła sprawy, które były przedmiotem dyskusji na XXXIII Sesji Rady 

Gminy w dniu 31 marca 2010 r. podczas omawianego sprawozdania z realizacji z działalności 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym za 2009 rok oraz 

sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Krościenko Wyżne za 2009 rok. 
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Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym 

odpowiedziała na następujące pytania: 

1. Ile zanotowano urodzeń w 2009 roku? 

- W 2009 r. urodziło się 69 dzieci, z tego wypłacono 69 zasiłków „becikowych” oraz 

66 dodatków z tytułu urodzenia dziecka. 

 2.  Jaki % mieszkańców gminy jest objętych pomocą społeczną? 

- Liczba mieszkańców zamieszkałych teren gminy w 2009 r. wynosiła 5434, z tego 595 osób 

objętych jest pomocą, co stanowi że niecałe 11% mieszkańców gminy korzysta z Ośrodka 

Pomocy Społecznej. 

 3. Na jakie drobne remonty przeznaczany jest zasiłek celowy? 

- Zasiłek ten przeznaczany jest na dofinansowanie drobnego remontu w granicach 150-200 zł, 

który obejmuje: np. malowanie mieszkania, wymianę podłóg. 

 4. Kiedy jest przyznawany „specjalny zasiłek celowy”? 

- Specjalny zasiłek celowy jest przyznawany kiedy dochód na 1 mieszkańca przekracza 

kryterium dochodowe oraz w szczególnie trudnej sytuacji w rodzinie, czyli np. kiedy 

domownikiem jest osoba niepełnosprawna. 

 5. W jakiej sytuacji jest przyznawany dodatek z tytułu podjęcia przez dziecko nauki 

w szkole poza miejscem zamieszkania? 

- Dodatek z tytułu podjęcia przez dziecko nauki w szkole poza miejscem zamieszkania 

przysługuje w wysokości 50 zł miesięcznie na dziecko dojeżdżające, natomiast jego 

wysokość wynosi 90 zł miesięcznie dla tych dzieci, które przebywają w internacie 

w miejscowości poza miejscem zamieszkania. 

 6. Czy posiadamy statystykę interwencji w/s nadużywań alkoholu. 

- Co roku kierowane jest zapytanie do Komendy Miejskiej Policji w Krośnie dot. zatrzymań 

osób, zastosowanych interwencji domowych w stosunku zarówno do osób nieletnich jak 

i osób dorosłych. W 2009 roku zostało odwiezionych do izby wytrzeźwień 39 dorosłych 

mężczyzn (dla porównania w 2008 r. liczba takich osób wynosiła 15). 

 7. Postępowanie w stosunku do osób nadużywających alkohol i kierowanych do sądu. 

- To sąd decyduje, czy dana osoba będzie kierowana na leczenie ambulatoryjne czy 

stacjonarne, my nie mamy wpływu na decyzję sądu.  

 

Pełniący Funkcję Wójta Gminy – Jan Omachel dodał, że warunkiem przyjęcia przez 

Szpital Psychiatryczny osoby na leczenie jest jej zgoda wyrażona na piśmie lub opinia sądu, 

że postępowanie tej osoby zagraża życiu swojemu lub kogoś.  

 

Kierownik GOPS – Lucyna Liput przedstawiła również obecnym informację na temat 

projektu „Czas na aktywność w gminie Krościenko Wyżne” realizowanego przez Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej. Poinformowała, że została podpisana umowa pomiędzy 

Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej a Wojewódzkim Urzędem Pracy na kwotę 

170 000,00 zł, z czego 10,5 % stanowi wkład własny gminy.  

W ramach projektu organizowane będą następujące kursy: 

- trening kompetencji życiowych dla 20 uczestników, 

- kursy zawodowe: kucharz, przedstawiciel handlowy z kursem na prawo jazdy, 

- spotkania z doradcą zawodowym, 

- dofinansowanie pracownika socjalnego. 

 

Realizacja tych zadań musi odbyć się w drodze przetargu ograniczonego, w związku 

z czym rozpoczęcie projektu może przesunąć się w czasie. 

Radny Mieczysław Hebda zapytał, jakie osoby mogą korzystać z tej formy pomocy.  
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 Kierownik Lucyna Liput odpowiedziała, że mogą to być tylko osoby korzystające 

z pomocy społecznej.  

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej za udzielone informacje. 

 

Radny Zbigniew Liput zabrał głos w sprawie „Centrum handlowo-usługowo-

administracyjnego w Krościenku Wyżnym”. 

Stwierdził, że po telefonicznej rozmowie z p. Filarem sytuacja nie przedstawia się czarno. 

Rozbudowę można wykonywać w dwóch etapach. Oddzielając część strażacką od reszty 

zmiana w projekcie dotyczyłaby dwóch nośnych ścian. Pan Filar ma przedstawić kosztorys 

zmiany projektu (koszt jego wykonania na pewno nie będzie wynosił 3 % całości kosztorysu 

inwestorskiego). Radny stwierdził, że z rozmowy z p. Filarem wynika, że do Starostwa można 

już występować o przedłużenie pozwolenia na budowę. „Rozbudowa budynku OSP 

w Krościenku Wyżnym kosztowałaby w granicach 700-800 000,00 zł. Radny zaznaczył, że 

istotne jest przychylne ustosunkowanie się Rady Gminy do tematu. Poinformował również 

o bieżącym stanie posiadanych na rzecz tego zadania środków finansowych. Są to środki 

zabezpieczone w budżecie gminy w wysokości 25 000,00 zł oraz odpis 1% podatku = 

7 000,00 zł. Nadmienił, że składany był również wniosek o dotację do Zarządu Głównego 

Ochotniczych Straży Pożarnych, ale nie ma jeszcze odpowiedzi. Można również złożyć 

wniosek o dofinansowanie do kwoty 500 000,00 zł w ramach Programu Lider 

z przeznaczeniem środków na budowę świetlic (40-osobowa orkiestra dęta, nauka gry dzieci 

na instrumentach, kapela). Jesienią będą rozpatrywane wnioski.  

 

Pełniący Funkcję Wójta Gminy – Jan Omachel odnosząc się do konieczności 

przedłużenia pozwolenia na budowę w przypadku realizacji zadania, zaznaczył że nie można 

dokonywać odbioru części zadania na pozwoleniu, które dotyczy całości budowy. Dlatego też 

projekt należy najpierw rozdzielić pod kątem finansowym. Pełniący Funkcje Wójta 

stwierdził, że dlatego też chce poczekać na konkretną ofertę, aby wiedzieć jak branżyści 

odniosą się do ściany nośnej zewnętrznej, która musi być konstrukcyjnie na nowo 

przeliczona.  Istotna jest również kwestia połączeń instalacji. Pełniący Funkcje Wójta Gminy 

dodał, że sprawę tę pilotuje i na razie chce jeszcze tydzień poczekać na ofertę od p. Filara, 

a ostatnie spotkanie miało miejsce 23 kwietnia br. tj. 6 dni temu. Na pewno podział projektów 

musi być dokonany, muszą być wyliczone koszty, musimy wiedzieć co chcemy oraz na ile 

nas będzie stać. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Paweł Lorens poprosił Pełniącego Funkcję Wójta 

o informowanie Rady Gminy o przebiegu sprawy. 

 

Następnie radny Grzegorz Kondracki zwrócił uwagę na następujące tematy: 

1) Dofinansowanie działalności Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji oraz Gminnego 

Klubu Sportowego. Tłumaczył, że pewne sprawy planowane są na sezon sportowy 

który nie jest równoznaczny z rokiem kalendarzowym (od lipca do lipca). Stwierdził, 

że nie wiedząc, jakimi środkami finansowymi dysponujemy i jakimi będziemy 

dysponować, nie wiemy czy możemy podpisywać kontrakty - czyli umowy 

z zawodnikami czy trenerami, co dezorganizuje pracę GOSIR-u czy też GKS.  

2) Sytuacja Gminnego Klubu Sportowego. Otrzymana dotacja z budżetu gminy – 

35 000,00 zł jest zbyt mała – dla porównania w 2009 roku wynosiła 49 000,00 zł. 

Radny Grzegorz Kondracki stwierdził, że spodziewano się przeznaczenia środków 

finansowych przy podziale nadwyżki budżetowej na działalność sportową.  
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3) Sprawa przejęcia od firmy Aero-Kros 6,16 ha gruntów z terenu lotniska. Radny 

stwierdził, że będzie obserwował bieg sprawy.  

4) Dojazd na teren stadionu w Pustynach. Radny zaznaczył, że obecnie Gminny Ośrodek 

Sportu i Rekreacji zajmuje się przygotowywaniem obiektu do zawodów sportowych, 

Gminny Klub Sportowy zajmuje się organizacją zawodów, a nie przygotowaniem 

obiektu. Firma Aero-Kros, która nabyła lotnisko „rozjeździła” drogę i parking dookoła 

szatni, której zresztą jest właścicielem. Radny zwrócił uwagę, że teren stadionu jest 

we władaniu Aero-Krosu, ale my mamy pozwolenie na jego użytkowanie. Nikt nie 

jest w stanie podjąć się remontu drogi, ponieważ nie może tego zrobić Urząd Gminy, 

GOSiR, a GKS nie powinien. Efektem tego jest nie załatwienie problemu utrzymania 

drogi.  

 

Pełniący Funkcję Wójta Gminy – J. Omachel przyjął te wszystkie uwagi. Stwierdził, 

że rozmawiał z Kierownikiem GOSiR p. Przymusińskim i prosił go aby w imieniu gminy 

i własnym wystosował pismo najpierw faxem, potem pocztą do Aero-krosu z prośbą 

o poprawę dojazdu do terenu lotniska. Natomiast z wywożeniem przez nas materiałów jest 

kłopot, ponieważ nie możemy inwestować w  teren, którego nie jesteśmy właścicielami. 

Pełniący Funkcje Wójta Gminy – Jan Omachel w sprawie przejęcia 6,16 ha 

powiedział, że uchwała podjęta w grudniu 2009 r. powinna być już realizowana.  

Zwrócił uwagę, że informacje które przekazuje Radnym są kompletne i pełne oraz że 

stara się dokładnie mówić o sprawach, które wszystkich interesują. Przekazywane informacje 

udzielane są w oparciu o posiadaną dokumentację. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że po posiedzeniu Komisji Rozwoju 

Gospodarczego Rolnictwa i Ochrony Środowiska przed meczem z Jasłem można było 

zadzwonić do p. Wilka i poprosić o przygotowanie drogi dojazdowej. 

 Pełniący Funkcję Wójta Gminy odpowiedział, że można było jednak nie zdawał sobie 

sprawy, że aż tak źle wygląda sytuacja.  

 

Pełniący Funkcję Wójta Gminy – Jan Omachel poinformował następnie, że w dniu 

16 kwietnia 2010 r. został przeprowadzony przegląd dróg gminnych i wewnętrznych na 

terenie Gminy Krościenko Wyżne. Odczytał następnie zakres prac do wykonania - załącznik 

do protokołu.  

 Przewodniczący Rady Gminy – Paweł Lorens w związku z planowanym 

odtworzeniem rowu na ul. Grunwaldzkiej na dł. 1500 - poprosił o informację czy jest to rów 

gdzie załamany był przepust przez Nadleśnictwo. 

 Pełniący Funkcję Wójta odpowiedział, że na tym terenie dokonywali przeglądu: 

p. Śliwiński oraz Pudłowski. 

 Przewodniczący Rady Gminy zaznaczył że pyta o to miejsce, ponieważ jest wielu 

chętnych inwestorów, jednak jest to teren podmokły a nie ma odpływu wody.  

 

 Pełniący Funkcję Wójta Gminy zaznaczył, że planowany zakres prac w pierwszej 

kolejności dotyczy tych rzeczy, które najpierw były zgłaszane do naprawy.  

 

 Radny Antoni Dębiec stwierdził, że również woda nie ma odpływu w rowie na wprost 

ul. Grunwaldzkiej.  

 

 Przewodniczący Rady Gminy – P. Lorens zapytał następnie, jak wygląda sytuacja oraz 

ile materiału trzeba nawieźć na tzw. „Omachlówkę”.  
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 Głos zabrał radny Zdzisław Omachel, mówiąc że kilka lat temu na tym odcinku drogi 

wykonano inwestycję za ponad 20 000,00 zł - skorytowano ok. 200 - metrowy fragment 

drogi, a żwiru wystarczyło na ok. 100 m. W tej chwili na odcinku ok. 100 m na którym jest 

błoto, żwir ten trzeba uzupełnić.  

 Pełniący Funkcje Wójta Gminy zgodził się z przedmówcą. 

 

 Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapytał, ilu mieszkańców korzysta z dojazdu 

tej drogi. 

 Radny Z. Omachel odpowiedział, że jest to jedyna droga przejezdna do lotniska – 

(dojazd w celu rekreacyjnym, do lasu, do pól).  

 Pełniący Funkcję Wójta stwierdził, że po wizycie w terenie na tym odcinku widoczne 

jest duże błoto. Chociaż wielu ludzi tą drogą nie jeździ i jest to droga znajdująca się 

praktycznie poza wsią, nie potrzeba dużych nakładów finansowych na jej naprawę. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że dojazd do lotniska nas nie interesuje, 

interesuje nas tylko dojazd do mieszkańców gminy korzystających z gruntów.  

 

Radny Zdzisław Omachel poprosił o przygotowanie na następną sesję pisemnej 

informacji na temat realizacji uchwały w sprawie zakupu działki od p. Anny Pelczar. 

 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał o terminie składania oświadczeń 

majątkowych do dnia 31 kwietnia. 

 Poinformował również, że chciałby zaprosić p. Wilka na posiedzenie Rady Gminy 

w czasie jeszcze tej kadencji, aby przedstawił on wariant rozwoju rejonu lotniska. 

  

 

 

Ad. 12 Zamknięcie Sesji Rady Gminy 

  

 W ostatniej części posiedzenia wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy - Paweł Lorens podziękował obecnym za udział w posiedzeniu i zamknął 

XXXIV Sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokół sporządziła: 

Małgorzata Wojtyczek-Skórka    

 

 
       PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY 

 
          mgr inż. Paweł Lorens 

 
 

 

 

 

 


